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P R O T O K Ó Ł  Nr IV/11 

 

z sesji Rady Gminy Mokrsko odbytej w dniu 24 stycznia 2011 roku w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy pod przewodnictwem pana Grzegorza Majtyki – 

Przewodniczącego Rady Gminy 

 

Ustalona liczba radnych  - 15 

Faktyczna liczba radnych  - 15 

Liczba radnych obecnych na sesji - 13 

 

Radni Rady Gminy obecni na sesji: 

1.Bil Zenon 

2.Braliński Zbigniew 

3.Chwaliński Dominik 

4.Gładysz Irena 

5.Głąb Marcin 

6.Grześłak Grażyna 

7.Kmiecik Sabina 

8.Majtyka Grzegorz 

9.Pietras Marek 

10.Piśniak Arkadiusz 

11.Strózik Teresa 

12.Szaniec Wojciech 

13.Szkudlarek Zbigniew 

 

Radni Rady Gminy nieobecni na sesji: 

1.Mielczraek Marek 

2.Witkowska Małgorzata 

 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1.Tomasz Kącki - Wójt Gminy 

2.Małgorzata Stanek - Sekretarz Gminy 

3.Renata Nagła - Skarbnik Gminy 

4.Radosław Karczmar – radca prawny 

5.Łukasz Wolny  - podinspektor  ds. rolnictwa i gospodarki  nieruchomościami w UG 

6.Tadeusz  Kik – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 

7. Zdzisław Słowik  - sołtys sołectwa Mokrsko I 

8.Danuta Komor - sołtys sołectwa Mokrsko II 

9.Stanisław Braliński – sołtys sołectwa Motyl 

10.Jan Kmiecik  - sołtys sołectwa Słupsko 

11.Elżbieta Ciura - sołtys sołectwa Mątewki 

12.Grażyna Ptak - sołtys sołectwa Jasna Góra 

13.Beata Szajsner - sołtys sołectwa Krzyworzeka II 

14.Wiesława Czart - sołtys sołectwa Chotów 

 

Ogółem w obradach IV sesji Rady Gminy udział wzięło 27 osób. 
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Porządek obrad sesji 

 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

2.Ustalenie porządku obrad 

3.Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Gminy 

4.Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 

5.Informacja  z działalności Wójta pomiędzy sesjami 

6.Uchwalenie Wieloletniej Prognozy finansowej Gminy Mokrsko na lata 2011-2018 

7.Uchwalenie budżetu gminy na 2011r 

8.Podjęcie uchwał w sprawie: 

a/ ustanowienia pomników przyrody na terenie Gminy Mokrsko, 

b/określenia trybu postępowania o udzielenie dotacji podmiotom niezaliczonym do sektora 

   finansów publicznych i nie działających w celu osiągnięcia zysku, na cele publiczne 

   związane z realizacją zadań Gminy Mokrsko, sposobu ich rozliczania oraz kontroli 

   wykonywania zleconego zadania 

c/wystąpienia z wnioskiem o zmianę rodzajów miejscowości, 

d/ustalenia stawki procentowej opłaty adiacenckiej dla właścicieli i użytkowników 

  wieczystych z tytułu wzrostu wartości nieruchomości 

9.Uchwalenie planu pracy Rady oraz zatwierdzenie planów pracy komisji na 2011r 

10.Zasady budowy i finansowania przydomowych oczyszczalni ścieków w gminie Mokrsko 

11.Zapytania , interpelacje i wolne wnioski 

12.Zamknięcie obrad sesji 

 

P u n k t  1 

 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Pan  Grzegorz Majtyka Przewodniczący Rady – otworzył IV sesję Rady, powitał wszystkich 

przybyłych i następnie stwierdził wymagane kworum do podejmowania uchwał i wniosków. 

 

 

P u n k t   2 

 

Ustalenie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady –  Do porządku obrad jaki został radnym przesłany proponuję 

wniesienie dodatkowych punków 

- Uchwalenie planu pracy Rady Gminy oraz zatwierdzenie planów pracy Komisji na 2011r 

- Zasady budowy i finansowania przydomowych oczyszczalni ścieków w gminie Mokrsko: 

 

Więcej zmian nie zgłoszono. 

Po zmianach porządek obrad sesji przedstawiałby się następująco: 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

2.Ustalenie porządku obrad 

3.Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Gminy 

4.Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 

5.Informacja  z działalności Wójta pomiędzy sesjami 

6.Uchwalenie Wieloletniej Prognozy finansowej Gminy Mokrsko na lata 2011-2018 

7.Uchwalenie budżetu gminy na 2011r 

8.Podjęcie uchwał w sprawie: 
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a/ ustanowienia pomników przyrody na terenie Gminy Mokrsko, 

b/określenia trybu postępowania o udzielenie dotacji podmiotom niezaliczonym do sektora 

   finansów publicznych i nie działających w celu osiągnięcia zysku, na cele publiczne 

   związane z realizacją zadań Gminy Mokrsko, sposobu ich rozliczania oraz kontroli 

   wykonywania zleconego zadania, 

c/wystąpienia z wnioskiem o zmianę rodzajów miejscowości, 

d/ustalenia stawki procentowej opłaty adiacenckiej dla właścicieli i użytkowników 

  wieczystych z tytułu wzrostu wartości nieruchomości, 

9.Uchwalenie planu pracy Rady oraz zatwierdzenie planów pracy komisji na 2011r 

10.Zasady budowy i finansowania przydomowych oczyszczalni ścieków w gminie Mokrsko 

11.Zapytania , interpelacje i wolne wnioski 

12.Zamknięcie obrad sesji 

 

Rada Gminy przedstawiony porządek obrad IV sesji  przyjęła jednogłośnie. 
 

 

P u n k t  3 

 

Przyjęcie protokołu z  III sesji Rady Gminy 

 

Protokół był wyłożony na sali obrad przed sesją. Do protokołu nie wniesiono uwag, został 

przyjęty bez odczytywania. 

 
 

P u n k t  4 

 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 

 

Do Komisji Uchwał i Wniosków zaproponowano radnych: Teresę Strózik,  Sabinę Kmiecik i 

Irenę Gładysz. 

 

 Rada Gminy  zaproponowany skład  Komisji Uchwał i Wniosków  przyjęła 
jednogłośnie.  
 

 

 

P u n k t  5 

 

Informacja z działalności Wójta Gminy pomiędzy sesjami 

 

Informację przedstawił Wójt Gminy, Tomasz Kącki. /informacja w załączeniu/ 

Dyskusja: 

Radny Szaniec –  w drodze po byłym torowisku ma przebiegać linia gazociągu. Są wycinane 

drzewa przy drodze. Do kogo należy ta droga, kto wycina i kto sprzedaje drzewa? 

Wójt Gminy –  Jest to nasza droga i powinna być przejezdna. Firma zobowiązała się, że po 

otrzymaniu decyzji na wycinkę drzew, je usunie. Drzewa,  które są grubsze i nadają się do 

spożytkowania na opał są przywożone na bazę do Ożarowa. Większość drzewa zostanie  

wykorzystana  na opał przez nasze jednostki.  

Radny Szaniec –  Jest  w Urzędzie Gminy stanowisko do pisania wniosków. Czy jest to nowe 

stanowisko?  
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W Dzienniku   Łódzkim była informacja  o zatrudnieniu pracowników w Urzędach Gmin. 

Chciałbym się dowiedzieć ile jest zatrudnionych osób w naszej Gminie? 

Wójt Gminy – stanowisko ds. pisania wniosków  zostało  utworzono 3 lata temu w wymiarze 

½ etatu.  Pani Marczak  Kierownik Referatu  zajmuje się wnioskami  dotyczącymi spraw 

inwestycyjnych, natomiast pani Dominika Smolnik specjalizuje się w mniejszych projektach 

skierowanych  do kół gospodyń, szkół itd. 

W Urzędzie Gminy zatrudnione są obecnie 24 osoby, w przeliczeniu na etaty jest to 21,5 . 

Jeśli chodzi o rankingi  podawane w Dzienniku Łódzkim,  zatrudnienie w naszej Gminie 

może wydać się wysokie. Spowodowane jest to obowiązującą strukturą organizacyjną 

Urzędzie Gminy.  W naszej Gminie  wszystkie osoby pracujące na wodociągach, 

oczyszczalni ścieków, drogowcy, palacze i osoby z robót publicznych zaliczani są do osób 

zatrudnionych w Urzędzie. 

Radna  Grześlak – chciałam się dowiedzieć więcej na temat wniosku złożonego przez KGW 

w Mokrsku „Razem możemy więcej”. Jeżeli ten wniosek przejdzie, na co zostaną. 

wykorzystane środki. 

Wójt Gminy – w przerwie przygotujemy informację. 

Radny Szkudlarek -  Wójt Gminy w informacji podał, że za świetlicę w Komornikach 

otrzymaliśmy zwrot środków w wysokości 250 tys.zł. O ile mi wiadomo to zwrot środków 

miał być wyższy. 

Wójt Gminy -  Łącznie dofinansowanie  wynosiło ponad 460 tys.zł. 

Radna Gładysz -  Ile ogólnie kosztowało zadanie w ramach Odnowy Centrum Miejscowości  

w Komornikach? 

Wójt Gminy – Ogólnie zadanie kosztowało 760 tys.zł. W ramach tego zadania wykonano:  

chodnik na Pasterniku, dojście do boiska asfaltowego, parking oraz powstała świetlica z 

wyposażeniem. 

 

Więcej pytań do informacji nie było. Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości. 

 

 
P u n k t  6 

 
Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej w Gminie Mokrsko  

na lata 2011-2018 
 

Głos zabrała pani Skarbnik Renata Nagła. 

Wieloletnia Prognoza finansowa obejmuje okres roku budżetowego 2011 oraz kolejne lata na,  

które zaciągnięto lub planuje się zaciągnąć zobowiązania. Określa dla każdego roku objętego 

prognozą dochody bieżące oraz majątkowe. Prognozując dochody bieżące przyjęto wskaźnik 

wzrostu o 2,3%, natomiast dochody majątkowe są ograniczone tylko do planowanej kwoty 

dotacji jako refundacja poniesionych kosztów kwalifikowanych na realizowane zadania z 

udziałem środków unijnych.  

Na lata 2012-2018 dochody bieżące skalkulowano corocznie o 1% wzrostu do roku 

poprzedniego, co jest odzwierciedleniem wytycznych dotyczących założeń 

makroekonomicznych na potrzeby wieloletnich prognoz finansowych ujętych w wieloletnim 

planie finansowym budżetu państwa na lata 2010-2013. 

Przy określeniu kwoty dochodów skalkulowano kwoty wydatków majątkowych oraz 

bieżących z wyszczególnieniem kwot na obsługę długów oraz  wynagrodzeń i składek od nich 

naliczonych,  a także kwot na wydatki związane z funkcjonowaniem organów gminy. 

Wydatki lat 2011-2018 są to wydatki zaplanowane na podstawie wskaźników, gdzie wydatki 

bieżące zostały określone na poziomie prognozowanych dochodów bieżących. Z uwagi na 
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wysokie nakłady na inwestycje wydatki bieżące będą podlegały ograniczeniu. Do niektórych 

rodzajów wydatków uwzględniono wzrost o planowany średnioroczny wskaźnik cen towarów 

i usług, w 2011 r o 2,3%. Wydatki na wynagrodzenia w stosunku do nauczycieli zaplanowano 

wzrost o 7% od 1 września . Natomiast  dla pozostałych pracowników przewidziano wzrost 

wynagrodzeń o 2,3%. 

Wydatki majątkowe zostały zaplanowane w wartościach kosztorysowych na zadania ujęte w 

Limitach wydatków na  wieloletnie programy inwestycyjne w latach 2010-2012 i te które w 

roku 2010 zostały przygotowane i  uzyskano na ich realizację dofinansowanie z innych 

źródeł. Jest to  Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych oraz Program  Moje Boisko 

– Orlik 2012. 

Prognozowane wydatki bieżące na lata 2012-2018  zostały określone w mniejszej wysokości 

w porównaniu do roku poprzedniego. Wydatki w niektórych rozdziałach będą realizowane w 

mniejszym zakresie. Nadal wydatki będą podlegały ograniczeniu z uwagi na realizację zadań 

inwestycyjnych oraz przypadające do spłaty raty kredytów i pożyczek zaciągniętych w 

poprzednich latach. 

Wydatki budżetu na lata 2011-2018. 

Planowany wynik budżetu roku 2011 wynosi 3.899.949,49 i oznacza deficyt budżetu. 

Natomiast planowany na lata 2012-2018 stanowi nadwyżkę budżetową, którą zamierza się 

pokryć spłaty kredytów i pożyczek z lat ubiegłych. 

Prognozowana nadwyżka budżetowa w poszczególnych latach zostanie przeznaczona na 

spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytuły kredytów i pożyczek. 

Deficyt budżetu gminy zostanie sfinansowany zaciągniętymi kredytami i pożyczkami.  

Wieloletnia prognoza finansowa obejmuje również kwotę przychodów i rozchodów budżetu 

gminy z uwzględnieniem długu zaciągniętego oraz planowanego do zaciągnięcia  w roku 

2011. 

Kwoty spłat kredytów i pożyczek wynikają z zawartych umów, a planowane do zaciągnięcia 

zobowiązania w roku 2011  są wartością maksymalną i mogą ulec obniżeniu w wyniku 

pozyskania dodatkowych środków na realizowane zadania inwestycyjne oraz niższych 

kosztów zadań  inwestycyjnych. 

Planowane do realizacji zadania inwestycyjne ujęte są w wartościach kosztorysowych i w 

wyniku przetargu  kwota na ich realizacje może ulec obniżeniu. 

Planowane przychody roku 2011 z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek to kwota: 

- kredyty  4.969.449,35 zł,  pożyczki – 837.500. Łączne przychody  to kwota 5.806.949,35 zł. 

Dług publiczny na koniec roku 2011 -2018:  

Planowana kwota zadłużenia  na koniec 2011 wynosi 9.550.820 zł i stanowi 48% do 

planowanych dochodów ogółem, uwzględniając kwotę wyłączeń na podstawie art.170 ustawy 

o finansach publicznych.  

Zachowany został również wskaźnik  art.170 ustawy o finansach publicznych. Maksymalny 

próg zadłużenia wynosi 60% planowanych dochodów. 

W roku 2012 prognozowana kwota zadłużenia na koniec roku  wynosi 7.063.985 zł i stanowi 

39,7% zadłużenia do prognozowanych dochodów  ogółem po odliczeniu kwot wyłączeń. 

Nowy wskaźnik spłaty zadłużenia jaki obowiązuje nas od roku 2014, przy którego wyliczeniu 

brane są pod uwagę wyniki roku 2011,  2012 i 2013, czyli 3 lat do tyłu, chroni stabilność 

jednostki. Ma na celu z jednej strony zniesienie sztywnego ograniczenia dla jednostek, dla 

których nawet wysokie zobowiązania mogą być bezpiecznym instrumentem polityki 

rozwojowej, zaś z drugiej strony ma dyscyplinować lub wręcz blokować zaciąganie kredytów, 

dla których obciążenie budżetu jest zbyt wysokie. 

Zastosowanie 3-letniego okresu przejściowego ma umożliwić dostosowanie stanu finansów 

tych  jednostek, dla których  wprowadzenie nowego wskaźnika implikuje znacznie 
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ograniczenia możliwości zadłużenia się i stwarza problemy w zakresie finansowania zadań w 

nadchodzących latach. 

Po zastosowaniu się do opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  dokonano  autopoprawki w 

Wieloletniej prognozie finansowej. Szczególnie zmiany dotyczą roku 2011, który 

dostosowano do projektu budżetu. Mieliśmy przekroczony  wskaźnik w roku 2014. Aby 

wskaźnik był właściwy obniżono kwotę wydatków bieżących i prognozowany rok 2014   

spełnia wymogi ustawowe. 

W wieloletniej prognozie finansowej głównym załącznikiem jest Wykaz przedsięwzięć. W 

tym wykazie są zadania, programy, umowy, które są realizowane w roku 2011 i wykraczają 

poza ten rok. 

Na dzień obecny są to: 

- program „Szkoła z perspektywą”, który realizujemy od roku    2009,    zakończenie w roku 

   2011. Łączne nakłady finansowe tego zadania to 1.491.585,46 zł.   Limit na rok 2011 -  

   373.179,19 zł. 

- program dot. „Zarządzania    energią w budynkach użyteczności publicznej w jednostkach 

   samorządu terytorialnego  – Działania    Proekologiczne”. W tej sprawie zostało    zawarte 

porozumienie z powiatem milickiem.   Wartość zadania wynosi 1.253.533 zł. Na    rok  2011 

zaplanowano kwotę 8.500 zł związaną    z  obsługą programu. Realizacja całego programu 

przewidziana jest na rok 2012 - kwota    1.225.033 zł. Jest to projekt realizowany  w  latach 

2010 -  2012. 

-  zadanie inwestycyjne pt „Wzmocnienie roli szlaku bursztynowego „ . Na realizację     tego 

   zadania mamy podpisaną umowę w roku 2009 z  Starostwem. Zakończenie zadania 

   przewidziane jest  w roku 2012. Ogólne nakłady to 1.801.390.03 zł, w roku 2011 kwota 

   1.341.912,28 i w roku  2012 – 336.438, 16 zł. 

Radna Grażyna Grześlak – przedstawiła opinię z wspólnego posiedzenia Komisji. 

Dyskusja: 

Radny Szaniec -  W wykazie Przedsięwzięć jest program „Zarządzanie energią”. W tej 

sprawie zostało zawarte porozumienie z powiatem Milickiem. Na komisjach  temat był 

omawiany. Rozumiem, że w ramach tego zadania ma być wymiana kotłowni w szkole w 

Mokrsku. 

Pani Skarbnik -  zadanie będzie realizowane również w budynku ośrodka zdrowia w 

Mokrsku. 

Radny Szaniec – ile ma kosztować cały projekt jeśli chodzi o Szkołę w Mokrsku i Urząd 

Gminy. Ile  zyskamy na tym. 

Wójt Gminy -  Kosztorys, który jest: 

-  na budynek szkoły / wymiana dachów,  elewacja itd./ wynosi 3,5 ml zł.  

-  na budynek ośrodka zdrowia /ocieplenie budynku, docieplenie dachu styropianem z papą, 

    wymiana kotłowni, wymiana pozostałych okiem i połączenie z budynkiem Urzędu Gminy/ 

    to kwota ok.900 tys.zł.  

Złożyliśmy wniosek dot. budynku ośrodka zdrowia w Mokrsku oraz kotłowni  i hali 

sportowej przy szkole w Mokrsku. Wniosek jest złożony na kwotę 1.200 tys.zł. Przy projekcie 

z powiatem milickim  możemy otrzymać dofinansowanie w wysokości 30%  kosztów całego 

zadania po przetargu.  Z tej kwoty, która jest do wydania, możemy  do 90% otrzymać bardzo 

nisko oprocentowaną pożyczkę z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony  Środowiska i 

Gospodarki Wodnej. Pozostaje 10% jako wkład własny.  W tym przypadku nie ma umorzenia 

pożyczki.  Pożyczka wchodzi w stan zobowiązań.   

Rozpoczęliśmy również  starania aby zwiększyć  środki, które możemy otrzymać. Jeżeli będą 

kotłownie ekologiczne istnieje możliwość złożenia wniosku do WFOŚiGW  o dotacje. Na te 

źródła energii i ciepła z częściową przebudową infrastruktury możemy otrzymać 80% 

dofinansowania. Kotłownie ogólnie kosztują ok.500 tys.zł. 



 7 

Jeżeli udałoby się nam pozyskać dotację na kotłownie, to wystąpimy do lidera projektu, że 

zmniejszamy zakres rzeczowy  do dofinansowania.  Musielibyśmy jednak tą inwestycje 

realizować w tym roku, ponieważ Wojewódzki Fundusz przyznaje  środki na dany rok. 

Radny Szaniec – czy nie możemy podciągnąć  pod ten program modernizacji oczyszczalni? 

Wójt Gminy -   jest to zupełnie inny program.  Dotyczy  on termomodernizacji budynków i  

dążenia do oszczędzania energii,  w wyniku docieplenia lub zmiany oświetlenia. Jest to 

projekt dofinansowany w ramach Narodowego Funduszy Ochrony Środowiska. Jego jedyną 

bolączką jest to, że  wartość całego zadania po przetargu musi wynosić  co najmniej  10 mln 

zł. 

W przypadku  budynku ośrodka zdrowia  w Mokrsku termomodernizacja zostanie 

zakończona. Problemem natomiast na przyszłość pozostaje  kwestia dalszego 

termomodernizowania budynku szkolnego w Mokrsku.  Piece, które zostaną zainstalowane w 

szkole są dostosowane do wyliczeń  budynku już z termomodernizowanego.  Warto więc to 

zadanie kontynuować.  

Na konwencie Wójtów, proponowałem  Wójtom gmin sąsiednich, Starostwu i Burmistrzowi 

aby opracować wspólny projekt, tym bardziej, że istnieje możliwość dopuszczenia inwestycji,  

które były już wykonane. 

Były prowadzone rozmowy z firmą konsultingową.  Na razie są zainteresowane 3-4 

podmioty. 

Radny Piśniak – pan Wójt wspomniał o hali sportowej w Mokrsku.  Czy  w zakresie prac   

mogłaby być wymiana nawierzchni na hali sportowej. Wiem, że ujęta jest wymiana okien i 

kaloryferów. Jaki jest termin realizacji inwestycji. 

Wójt Gminy  -  prace, które dotyczą tego projektu, /termomodernizacji/ muszą być  

wykonane. Jeśli będą przebudowywane wewnątrz jakieś ściany  np. na magazyny na  innego 

rodzaju paliwo, to wchodzi to w zakres.  

Zadanie jest wpisane na rok 2012 tj. ma być zakończone i zapłacone  do końca tego roku. 

Jeżeli nasz wniosek na dotację na źródła ciepła przejdzie, to musimy zadanie w tym roku 

zrealizować i pokryć koszty z tym związane.  

Więcej zapytań ani uwag nie było. Przewodniczący Rady poprosił Komisję Uchwał i 

Wniosków o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Rada Gminy podjęła  uchwałę Nr IV/24/11 w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej w Mokrsku na lata 2011-2018 przy 2 głosach wstrzymujących 
się  /radny Chwaliński i  radny  Szkudlarek/ 
 

 
 

P u n k t  7 
 

Uchwalenie budżetu gminy na 2011 rok. 
 

  

Głos zabrała pani  Renata Nagła Skarbnik Gminy. 

Budżet na rok 2011 ustala się po stronie dochodów w wysokości 15.845.576,49 zł zgodnie z 

tabelą nr 1 do projektu  uchwały, z czego dochody bieżące to kwota 13.370.463,19 zł, 

dochody majątkowe  to kwota 2.475.113,30 zł. 

W ramach ogólnej kwoty dochodów wyodrębnia się dotacje z budżetu państwa na  realizację 

zadań z zakresu administracji rządowej zleconych gminie. Kwota dotacji – 2.226.108 zł. 

Podział dotacji na poszczególne działy przedstawia tabela nr 3 do uchwały. 



 8 

Strona wydatków budżetu gminy na rok 2011 to kwota 19.100.570,98 zł, w tym wydatki 

bieżące – 13.289.911, 19 zł, wydatki majątkowe 5.810.659,79 zł. 

Wydatki majątkowe w podziale na realizowane zadania inwestycyjne przedstawia tabela nr 

2a.  Zadania te to: 

- przebudowa drogi gminnej  Chotów-Krzyworzeka-Ożarów i skrzyżowania z drogą 

    powiatową -  kwota 1.887.868,51 zł 

-  przebudowa i termomodernizacja budynku usługowego z częścią mieszkalną  Ożarów 1 – 

   425.000,00 zł 

-  zarządzanie energią w budynkach użyteczności publicznej w jednostkach samorządu 

   terytorialnego – 8.500,00 zł, 

-  zakup zestawu komputerowego – 7.000,00 zł 

-   budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Chotów-Krzyworzeka-Ożarów – 570.000 zł, 

-  adaptacja części pomieszczeń Domów Ludowo-Strażackich w Chotowie i Słupsku  na 

    świetlice wiejskie – 984.879,00 zł 

-  adaptacja projektu typowego w miejscowości Mokrsko  w ramach Programu „Moje  Boisko 

    – Orlik 2012” – 100.000 zł . 

Są to zadania inwestycyjne wchodzące w skład wydatków majątkowych na kwotę 

3.983.247,51 zł. 

W ramach ogólnej kwoty wydatków wyodrębnia się również wydatki na  zadania realizowane 

z zakresu administracji rządowej w kwocie 2.226.108 zł.  

Wydatki  odzwierciedlają kwotę otrzymanej dotacji oraz wydatki związane  z realizacją zadań 

wykonywanych na podstawie porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego 

/tabela nr 4. Wydatki te dotyczą: 

-   porozumienia z Gminą Skomlin. Są to wydatki bieżące  na utrzymanie wysypiska śmieci – 

    kwota  - 50.792 zł., 

-  porozumienia z Powiatem Wieluńskim na przebudowę drogi  w Chotowie  

    kwota  – 415.000    zł 

 - wykupu części międzygminnego wysypiska śmieci  znajdującego się w Gminie Skomlin  

    kwota  - 70.500 zł 

-  porozumienia  w ramach Bursztynowego Szlaku   kwota - 1.341.912,28 zł. 

 Różnica między dochodami a wydatkami stanowi planowany deficyt budżetu w 

wysokości 3.254.994,49 zł, który zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z kredytów w 

kwocie 4.969,35 zł i  i pożyczek w kwocie 837.500 zł. 

Ogółem przychody budżetu ustala się  w wysokości 5.806.9490,35 zł i rozchody w wysokości 

2.551.954,86 zł. 

 W budżecie tworzy się rezerwy: 

- ogólna  w wysokości 21.000 zł 

- rezerwy celowe w kwocie 29.000 zł z przeznaczeniem na realizację zadań z zakresu 

zarządzania kryzysowego. 

Dochody i wydatki budżetu  wyszczególniają dochody z tytułu opłat za wydawane 

zezwolenia na sprzedaż  napojów alkoholowych i wydatki budżetu związane z realizacją 

zadań ujętych w Gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 

oraz Gminnym programie przeciwdziałania narkomanii. 

Wydatki budżetu gminy obejmują również planowane kwoty dotacji zgodnie z załącznikiem 

nr 1 i tak: 

 - dla  jednostek sektora finansów publicznych  w wysokości 2.078.204,28 zł 

- dla jednostek z poza jednostek sektora finansów publicznych – 85.000 zł. 

Dochody i wydatki obejmują wpływy z opłat i kar za korzystanie ze środowiska i wydatki na 

realizacje zadań z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej według tabeli nr 7. Są to 
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dochody i wydatki  dawnego Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska, który od roku  2010 

nie funkcjonuje. 

Oprócz tego ustala się dochody budżetu państwa związane z realizacją zadań zleconych 

Gminie Mokrsko. Jest to kwota 19.093 zł. Kwota ta dotyczy zwrotu zaliczki alimentacyjnej 

przez dłużników alimentacyjnych, z  której 60% odprowadzamy do budżetu państwa. 

Ustala się również limit zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i  pożyczek: 

-  na pokrycie występującego w ciągu roku, przejściowego deficytu budżetu w wysokości 

1.100.000,00 zł. 

-  na finansowanie planowanego deficytu budżetu w wysokości 4.000.000 zł 

- na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek w wysokości 

3.000.000 zł. 

 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji. 

Radna Grześlak Grażyna  - przedstawiła zbiorczą opinię  z  wspólnego posiedzenia Komisji 

 

Dyskusja: 

Radny Szkudlarek -  mam pytanie do pani Skarbnik . Jakie kwoty  w budżecie gminy na 2011 

rok  przeznaczone są na inwestycje na poszczególne miejscowości? 

Na sesji są sołtysi i być może nie wiedzą jakie są to kwoty. 

Pani Skarbnik  zadanie inwestycyjne to: 

-  Przebudowa drogi gminnej Chotów-Krzyworzeka-Ożarów i skrzyżowania z drogą 

   powiatową  przeznacza się kwotę 1.877.868,51 zł . Dotyczy sołectwa Ożarów 

- Przebudowa i termomodernizacja budynku usługowego z częścią mieszkalna Ożarów 1 – 

   424.000  zł. Dotyczy sołectwa Ożarów. 

- Zarządzanie energią w budynkach w budynkach użyteczności publicznej  - 8.500 zł. 

    Dotyczy    Mokrska 

- zakup zestawu komputerowego  – 7.000 zł. Komputer zakupiony zostanie dla Urzedu 

    Gminy 

- Budowa kanalizacji sanitarnej  - 570.000 zł. Dotyczy Ożarowa  

- Adaptacja części pomieszczeń Domów Ludowo-Strażackich na świetlice wiejskie - 984.879 

   zł, z tego 360.000 zł na Chotów, pozostała kwota dotyczy Słupska. 

-  Adaptacja projektu typowego w ramach Programu „Moje Boisko – Orlik 2012 – na razie  w 

   budżecie jest kwota 100.000 zł i  dotyczy  Mokrska  

Oprócz tego: 

-  415.000 zł przeznacza się na przebudowę drogi powiatowej w Chotowie w ramach 

zawartego porozumienia  z Powiatem Wieluńskim. . 

-  1.341.912 zł  dla Ożarowa w ramach w Bursztynowego szlaku . 

Wójt Gminy –   

W budżecie na budowę Orlika w Mokrsku  przeznaczono tylko 100 tys..zł . Brakuje jeszcze 

1.800  tys.zł.  

Jeśli chodzi o Chotów ,  415 tys.zł są to koszty po naszej stronie. Cała inwestycja kosztuje 

1.600 tys.zł 

Sołtys Czart – co będzie realizowane w ramach  570 tys.zł  przeznaczonych na budowę 

kanalizacji w  miejscowości Chotów , Krzyworzeka, Ożarów. Jakie prace będą wykonywane 

na terenie Krzyworzeki, Chotowa i Ożarowa. 

Wójt Gminy –  udało się nam wygrać konkurs dotyczący „schetynówek”.   Rok temu nie 

składaliśmy wniosku, ponieważ w Ożarowie fragment kanalizacji, która  będzie 

wyprowadzała ścieki z całej miejscowości będzie musiała być wybudowana pod drogą.  

Wcześniej na spotkaniach dyskutowaliśmy, że jeżeli wniosek na „schetynówke” przejdzie, to 

musi być  połączony z budową kanalizacji pod fragmentem drogi w Ożarowie.  Kwota 570 
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tys.zł  jest przeznaczona  na budowę kanalizacji w obrębie miejscowości Ożarów. Będzie to 

kanalizacja na „sucho”.   Teren zostanie uzbrojony, wymienione przyłącza wodociagowe na 

tym odcinku. Nie chcemy ruszać drogi  gdy będzie budowana kanalizacja 

Budowa drogi na tym fragmencie nie będzie polegała tylko na wysypaniu 10 cm kamienia. 

Droga będzie korytowana, obniżana aby wody które płyną z górek  nie  wylewały się na drogę 

powiatową. 

Przy Chotowie też  była dyskusja na temat  budowy kanalizacji. Zaprojektujemy ja po stronie 

północnej   drogi powiatowejjest na tyle pas drogowy szeroki by ją  tam umiejscowić. Nowa 

droga nie będzie ruszona,  problem będzie tylko przy stawie. 

Pani Sołtys. Czart –  Dlaczego wymienia się miejscowość Chotów i Krzyworzekę jeżeli 570 

tys.zł przeznaczone jest tylko na budowę kanalizacji w Ożarowie?. 

Wójt Gminy – nazewnictwo niektórych zadań inwestycyjnych wynika z tego jak 

przygotowywane są projekty. Projekt kanalizacji który został przygotowany obejmuje 

miejscowość Krzyworzeka z dojściem do Chotowa i Ożarowa. W  Ożarowie ujęty jest 

odcinek aby w przyszłości nie niszczyć  drogi, a w przypadku Chotowa, na Góralach jest 

najniższy punkt. Zadanie inwestycyjne ma nazwę „Budowa kanalizacji sanitarnej w 

miejscowości Chotów-Górale, Krzyworzeka, Brzeziny-Ożarów” i będzie się pojawiała  przez 

kilka lat.  

Na ostatniej komisji była zawzięta dyskusja dotycząca projektu budowy sieci kanalizacyjnej, 

który będziemy realizować poza Mokrskiem. Jest to: 

- budowę kanalizacji między  Ożarowem, Krzyworzeką a Chotowem . 

   Koszt    prawie 13 mln zł.   

-  oczyszczalnie przydomowe, które mają kosztować ok. 1.600 tys.zł.  

- dokończenie  budowy kanalizacji w Mokrsku  na Korei - 1.600 tys.zł.  

- modernizacji oczyszczalni,    kwota – 570 tys.zł. 

- 5 przyłączy kanalizacyjnych w Mokrsku, których firmy nie chciały wykonać z uwagi na 

   konieczność przeprojektowania.  

Łączny koszt zadania to prawie 18 mln zł. Gminę nie jest stać aby wydać w najbliższym 

czasie tak duże pieniądze w całości. 

W ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich możemy na budowę kanalizacji 

sanitarnej  pozyskać kwotę 3.160 tys.zł.  Będziemy chcieli taki wniosek złożyć.  

Na komisji ustaliliśmy, że do PROW-u złożymy wniosek na kwotę większą niż jest 

dofinansowanie. Przy kanalizacji możemy liczyć jeszcze  na dotację z WFOŚiGW w 

wysokości 15% inwestycji netto.  

Zadanie o nazwie „System oczyszczania ścieków w Gminie Mokrsko” obejmowałby 4 

punkty, tj: 

1. dokończenie  budowy kanalizacji w Mokrsku :  na Korei  + 5 przyłączy 

2. modernizacja oczyszczalni ścieków 

3. budowa oczyszczalni przydomowych 

4. w Krzyworzece odcinek do krzyżówki  i dalej  w kierunku południowym / bez kolonii 

Jankus i Rompel/ aby połączyć część kanalizacji na Ożarowie, która będzie w tym 

roku wykonana, by mieć zwrot dofinansowania. 

Projekt jest wart 10 mln zł.  W Krzyworzece pozostanie do wykonania północna część wsi. I 

konie Jankus oraz Rompel. 

Pani Czart. Sołtys z Chotowa-  jeżeli ma pozostać taka nazwa zadania, to ja proponuję aby 

było dodane realizacja na terenie Ożarowa. Będzie jasno i przejrzyście dla wszystkich, że 

inwestycja jest  w Ożarowie.  

Pani Ciura sołtys z Mątewek – jako sołtysi składaliśmy wnioski do  budżetu.  Sołectwo 

Mątewki złożyło 1 wniosek odnośnie przebudowy drogi  przez kolonię Mątewki. W budżecie 

na ten temat  nie ma nic. 
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Wójt Gminy -  aby budżet „spiąć” wiele spraw,  o które wnosili radni i sołtysi nie znalazło się 

w budżecie. W roku 2011 na inwestycje zaplanowana jest kwota 5.810 tys.zł. Na większość  

zadań wpisanych do budżetu  mamy dofinansowanie  lub możemy odzyskać środki. 

Po przetargach  kwoty związane z wydatkami powinny maleć, co nie oznacza, że  

oszczędności poprzetargowe przeznaczymy na  kolejne  inwestycje. 

W naszej gminie kończą się projekty drogowe i powinniśmy przeznaczyć jakąś znaczną 

kwotę na  zaprojektowanie dróg w poszczególnych miejscowościach. 

Jeśli chodzi o Wasza drogę, są już poczynione pewne starania. Są mapy co celów 

projektowych, wiemy jak ma wyglądać droga. Chcemy całą procedurę związaną z jej 

poszerzeniem i wykupem gruntów scedować na firmę, która będzie realizować zadanie. 

Drogi,  na które  należałoby przygotować projekty i następnie realizować  to: 

- droga na Mątewkach, 

-  w sołectwie Słupsko, droga na Mamzerówkę i w kierunku Piasków na która jest projekt, 

- w sołectwie Motyl, droga przez Motyl i Lipie, 

- w sołectwie Jasna Góra , droga przez Orzechowiec, 

- w sołectwie Ożarów, droga przez Lasek, 

 - w sołectwie  Chotów, droga na „zapłociach” lub w kierunku Kurowa, 

- w Krzyworzece, droga na Jankus / projekt  jest/ oraz droga na Rompel i Olszyny i pod 

Turów. 

Projektów które należałoby wykonać jest sporo. Projekt 1km drogi z mapami kosztuje ok.30 

tys.zł. Aby rozpocząć działania związane z projektowaniem  trzeba mieć  w budżecie 

zaplanowaną dość sporą kwotę.  Na dzień obecny tych projektów  nie jesteśmy  w stanie 

zrealizować. 

Radny Piśniak -  na komisjach było trochę sporów.  Wydaje mi się, że jeżeli dyskutujemy to 

może być tylko pozytywny efekt. Nie wydaje mi się, że ktoś co siedzi cicho wszystko wie. Ja 

wolę się dopytać. 

Na komisji pytałem się  dlaczego został wybrany odcinek kanalizacji, który zgodnie z 

przedstawionym harmonogramem będzie użytkowany dopiero ok.roku 2015.  

Cała droga ma ok. 7km długości.  Czy nie można byłoby znaleźć posesje, które można byłoby 

podłączyć do  kanalizacji. 

Wójt Gminy  - do tej kanalizacji może  być podłączonych 8 posesji. Ten odcinek będzie już 

działał  w roku 2013 , ponieważ wyniki finansowe jakie powinniśmy osiągnąć określone w 

PROW-ie nas do tego zobligują. 

Radny Piśniak  - kwota 570 tys.zł  na kanalizacje, jak długi obejmuje odcinek? 

Wójt Gminy –  jest to odcinek 750 m. Kanalizacje można budować na różne sposoby. 

Inwestycja jest tańsza gdy nie wchodzi się w drogi.  Z badań geologicznych wynika, że w 

Ożarowie gdzie budowana będzie kanalizacja jest glina. Projektanci zaprojektowali, że 

wszystko co zostanie wydobyte z ziemi powinno być wywiezione i nawieziony piasek aby 

grunt ustabilizować. Podobnie cała droga w Ożarowie do górki będzie korytowana, ziemia 

wywieziona i nowy  grunt nawieziony. Stąd kosztorysy są tak duże.  

Będzie to droga  na lata. Chcemy też rozwiązać problem, który jest ciągle podnoszony na sesji 

tj. spływu wody z wyższych partii  na drogę gminną i następnie  wpływa na drogę powiatową.  

Radna Gładysz – jak pan Wójt prognozuje zamknięcie budowy kanalizacji w całej gminie. 

Wójt Gminy -  gdybyśmy w Gminie prowadzili tylko inwestycje związane z budową 

kanalizacji to na pewno prace przebiegałyby szybciej.  

Radna Gładysz – czy przy tych inwestycjach, które mamy zamkniemy budowę kanalizacji do 

2020 r. Wiem, że infrastruktura w zakresie budowy kanalizacji do tego roku powinna być 

zakończona.  

Wójt Gminy – Gmina posiada określone dochody, które nagle się nie zwiększą. Mogą ulec 

zwiększeniu w przypadku  budowy na naszym  gazociągu lub elektrowni wiatrowych.  Jeśli 
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będą dochody to będą inwestycje. W tej chwili mamy zadłużenie, które obciąża nasz budżet  i 

nasze możliwości kredytowe. Równocześnie jest hamulcem co do ilości środków jakie 

możemy przeznaczyć na inwestycje.  

Chciałbym aby kanalizację, o której mówiłem zrobić  do roku 2020. Nie stać nas aby taka 

wielką kwotę wpisać do budżetu i zobowiązań na dany rok.  Zadanie rozpisane zostało  na 

okres dłuższy aby budżet  mógł  być pozytywnie zaopiniowany przez RIO. 

Pewne sprawy jeśli chodzi o inwestycje mogą ulec weryfikacji,  kiedy nasz wniosek w 

PROW-ie przejdzie i otrzymamy dofinansowanie. 

Radny  Piśniak -  w zadaniach inwestycyjnych w punkcie 7 figuruje „Moje Boisko – Orlik 

2012”. Zadanie ma kosztować  ok.1.900 tys.zł. Pan Wójt rozmawiając ze mną powiedział, że 

jest możliwe zadanie wykonać taniej. Jestem po rozmowie z Wicestarostą p.Kielerem, który 

powiedział , że nie będzie problemu  z odrolnieniem działki przeznaczonej pod boisko. 

Czy ja i osoby związane i zaangażowane w ten projekt możemy liczyć , że środki  na 

zrealizowanie tego zadania  w  ciągu roku się znajdą /na Orlika + boisko piłkarskie/ ? 

Wójt Gminy -   Podpisanie umowy  z Ministerstwem Sportu dotyczącej dofinansowania  

budowy „Orlika”   pozwoli nam zwiększyć wydatki na to zadanie. Będziemy mogli ogłosić 

przetarg.  

Trudno jest dzisiaj określić ile boisko trawiaste będzie kosztować.  Najlepiej byłoby aby  

„Orlik” i boisko do piłki   były realizowane razem. 

Na dzień dzisiejszy nie wiem ile będzie kosztować część  dotycząca boiska i na ile nas będzie  

stać.  

Z punktu widzenia przetargów  najlepiej byłoby wykonać cały kompleks sportowy razem,  

jedna firma i jeden plac budowy.   

Na „Orlika” pieniądze musimy w budżecie znaleźć i przetarg ogłosić. Może się okazać, że 

będzie nas stać kompleksowo zadanie zrealizować, ale to państwo radni będziecie decydować 

o   rozszerzeniu zadania. 

Radny Majtyka -  Orlik ma kosztować 1.900 tys.zł  a drugie boisko ile? 

Wójt Gminy – koszt szacunkowy to kwota  ok.500 tys.zł. 

Radny  Majtyka – chcę przypomnieć, że jest  również projekt na obiekt sportowy w 

Chotowie, który jest również wart około 2 mln zł. Poza tym sołtysi i radni domagają się 

naprawy dróg. 

Radny Szaniec – niektórych radnych przeraża w budżecie  kwota 1.300 tys.zł przeznaczona  

na „Bursztynowy szlak”.  Oby w Gminie wszędzie były  „szlaki bursztynowe”. Tego życzę 

sobie i wszystkim radnym. Gmina z budżetu daje tylko 15 % wartości zadania.  

Radny Głąb –  czy kwota  425 tys.zł  na zadanie „Przebudowa i termomodernizacja budynku 

usługowego w Ożarowie „  dotyczy pokrycia kosztów prac, które zostały już skończone? 

Wójt Gminy -  są to środki na zadania, które będą jeszcze realizowane. 

Radna Gładysz – boiska są wszędzie. W Mokrsku na być  wykonane boisko „Orlik” i jeżeli 

będą środki ma  być realizowane  drugie boisko.  W Chotowie mamy boisko, które wg 

sportowców nie jest takie jak być powinno. Jest projekt na nowe boisko i uważam, że należy 

podjąć jakąś decyzje jeśli chodzi o boisko w Chotowie. Na komisji nie byłam ponieważ 

byłam chora. Nie wiem jaka była podjęta decyzja. 

Wójt Gminy –  z terenu gdzie ma być budowany Orlik ma być usuwana masa ziemi, która jest 

bardzo dobra, czysta rolniczo i bardzo żyzna. Jeśli ją pomieszamy z piaskiem i torfem 

stworzy  odpowiednia mieszankę aby wyłożyć ją w jakimś miejscu. Warto byłoby jeśli 

rozpoczniemy budowę Orlika równocześnie mieć koncepcję co do zagospodarowania ziemi, 

która będzie zbędna w dużych ilościach. 

Jeśli chodzi o złożenie wniosku na obiekty sportowe to jedyną możliwością jest PROW w 

ramach Odnowy Centrum Miejscowości.  Kwota nie jest duża , bo 500 tys.zł. Konkurs będzie 

ogłoszony prawdopodobnie po PROW dotyczącym Podstawowych usług.  
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Możemy tym boiskiem zająć się własnymi siłami i sprzetem. Wówczas nie powinno być 

innych próśb czy wniosków, że trzeba gdzieś coś zrobić.  

Zrobiliśmy  rozpoznanie dotyczące prac ziemnych /tj.wykorytowania terenu, nawiezienia  i 

rozrównanie ziemi/ Jedna z firm  zaoferowała się, że jest w stanie wykonać zadanie za 60 

tys.zł. 

Pozostaje sprawa zdrenowania gruntu, doprowadzenia wody, rozciągnięcia linii 

energetycznej. Koszt materiałów liczymy na ok.150 tys.zł plus koszty robocizny.  

Innym problemem jest , że do końca nie wiem jak ma to boisko wyglądać /uwagi wnoszone 

przez niektórych mieszkańców/. Czekamy również na opinię konserwatora.  

Gdybyśmy w budżecie znaleźli środki i byłaby akcepcja radnych  obiekt jeśli chodzi o część 

sportową mógłby powstać.  

Pozostałaby sprawa szatni, placów manewrowych i małego boiska. 

Radna Kmiecik – wszyscy walczą o boiska. W Słupsku nie ma szkoły. Jest boisko ale 

b.zaniedbane, nie ma bramek, nie ma mawet piłek. Są jednak dzieci, które chciałyby w 

wolnym czasie pograć w piłkę. Czy możemy liczyć, ze w tym roku boisko będzie 

odnowione.. 

Wójt Gminy – może być wykonane we własnym zakresie, bez inwestycji. 

Radny Pietras – chciałbym przypomnieć, ze w kwocie 425 tys.zł  na przebudowę i 

modernizację budynku  Ożarów 1,  200 tys.zł  są to środki, które  Rada Sołecka  przeznaczyła 

ze sprzedaży budynku po byłym przedszkolu. 

Radny Szaniec – niektórych radnych „boli” kwota 1.300 tys.zł przeznaczona na Bursztynowy  

Szlak. Radny Piśniak powinien pamiętać, gdy był pierwszy objazd szkół wnioskowałem aby 

położyć nawierzchnię asfaltową na drodze obok szkoły w Mokrsku. Byłem również za 

wykonaniem odwodnienia  i  ogrodzenia szkoły. Zawsze mam na uwadze potrzeby całej 

gminy, a nie tylko Ożarowa. 

Radny Pisniak -  nie wiem dlaczego  pan Szaniec personalnie kieruje do mnie te słowa. Złożę 

dzisiaj wniosek w zapytaniach i wolnych wnioskach,  aby od następnej sesji było imienne 

głosowanie. Chcę powiedzieć, że ja zawsze za „Bursztynowym szlakiem” głosowałem na 

„tak” 

Radny Szkudlarek -   jeśli w inwestycjach  na 2011r przekazuje się 4 .200 tys.zł na Ożarów, a 

na inne miejscowości nic, to nie należy się dziwić, że radni z innych miejscowości mają 

uwagi. 60%  środków na inwestycje przeznaczone jest na Ożarów. 

Radny Majtyka -   nie jest to  60% ponieważ część środków zostanie odzyskana. 15%  

kosztowała będzie tylko nas droga na Kocilew , a  50% schetynówka. 

W ubiegłej kadencji większość inwestycji była realizowana w Komornikach 

Radna Grześlak  - jestem podobnego zdania jak radny Majtyka. W poprzedniej kadencji były 

realizowane zadania w ramach Odnowy Centrum Wsi Komorniki. Był w tej sprawie też spór. 

Radni  z poprzedniej kadencji na ten temat mogą coś powiedzieć.. 

 

Więcej uwag, ani zapytań do projektu budżetu na rok 2011 nie było. Przewodniczący Rady o 

głosił 10 minut przerwy. 

 

Po przerwie. 

 Przewodniczący Rady poprosił Komisje Uchwał i Wniosków o przedstawienie projektu 

uchwały. 

 

Rada Gminy podjęła uchwałę Nr IV/25/11 w sprawie uchwalenia budżetu gminy  na 
rok 2011 przy 11 głosach ”za” i 2 głosach „wstrzymujących się” /radny Szkudlarek i 

radny Chwaliński/. 
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P u n k t   8 
 

Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

a/ ustanowienia pomników przyrody na terenie Gminy Mokrsko, 
 
Głos zabrała Wójt Gminy. 

Na komisjach temat był  już wyjaśniany. Chcemy podjąć działania związane z usunięciem 

drzew w Ożarowie na terenie ośrodka zdrowia, które stwarzają zagrożenie dla budynku i 

ludzi.   

Rozporządzeniem Wojewody Sieradzkiego w miejscowości Ożarów na terenie Ośrodka 

zdrowia został ustanowiony pomnik przyrody „grupa drzew wielogatunkowych. W skład 

pomnika wchodziły 2 dęby szypułkowe, 2 lipy, buk zwyczajny. Dwa drzewa  tj.lipa 

drobnolistna i buk zwyczajny zagrażają bezpieczeństwu ludzi i mienia. 

Otrzymaliśmy opinię pozytywną Wojewódzkiego Konserwatora Przyrody na ich usunięcie. 

Zgodnie  z ustawą  z 16 kwietnia 2004r o ochronie przyrody oraz  ustawą z dnia 23 stycznia 

2009 r o zmianie  niektórych ustaw w związku ze zmianami w organizacji i podziale zadań 

administracji publicznej w województwie, Rada Gminy  w drodze uchwały może zmienić 

rozporządzenie Wojewody. W miejsce jednego  pomnika przyrody ”Grupa drzew 

wielogatunkowych” może  ustanowić  trzy pomniki przyrody. 

 Pragnę również poinformować, że równocześnie złożyliśmy wniosek odnośnie lipy w 

Chotowie. Konserwator wydał  opinię negatywną Nie wyraził zgody na jej usunięcie.  

Radny Majtyka – na komisjach było wyjaśniane. Chodzi o usunięcie spróchniałych drzew w 

rejonie ośrodka zdrowia w Ożarowie.  

Pani Grażyna Grzęślak  przedstawiła opinię z wspólnego posiedzenia  Komisji. 

 

Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr IV/26/11 w sprawie ustanowienia 
pomników przyrody na terenie Gminy Mokrsko. 
 
b/ określenia trybu postępowania o udzielenie dotacji podmiotom 
niezaliczonym do sektora finansów publicznych i nie działających w celu 
osiągnięcia zysku, na cele publiczne związane z realizacja zadań Gminy 
Mokrsko, sposobu ich rozliczania oraz kontroli wykonywania zleconego 
zadania. 
 
Głos zabrała pan radca prawny  Radosław Karczmar 

Prawo o finansach publicznych przewiduje udzielanie dotacji w 2 trybach, tj: 

- na podstawie ustawy o pożytku publicznym  

– na podstawie ustawy o finansach publicznych. 

Jeśli chodzi o udzielanie dotacji w trybie, które nie jest objęte ustawa o pożytku publicznym, 

Rada Gminy musi uchwalić sposób i ogólne zasady udzielania tych dotacji. Są to dość rzadkie 

przypadki, ponieważ ustawa o pożytku publicznym obejmuje 99% przypadków udzielania 

dotacji. Może się zdarzyć, że Gmina Mokrsko nie będzie udzielała dotacji  poza 

przewidzianymi w ustawie o pożytku publicznym.  

Na podstawie tej uchwały może być udzielona  dotacja np. spółce wodnej, dla organizacji 

sportowych  w zakresie  nie przewidzianym w ustawie o pożytku publicznym. 

Radny Majtyka – czy ta uchwała będzie dotyczyć udzielania dotacji stowarzyszeniom? 
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Radca prawny , p.Karczmar -  dotacje stowarzyszeniom udziela się na podstawie ustawy o 

pożytku publicznym, chyba że dana działalność nie jest przewidziana w ustawie o pożytku 

publicznym. 

Radny Piśniak -  na co można byłoby otrzymać dotacje w zakresie sportu na podstawie  tej 

uchwały? 

Radna prawny –   jeśli chodzi o kluby sportowe działające  w naszej gminie, dotacje są 

udzielane na podstawie uchwały o pożytku publicznym. Drużyny sportowe działają 

amatorsko. 

Natomiast w dużych miastach, gdzie grają zawodowcy  udzielenie dotacji dla np. Wisły - 

Kraków  byłoby na podstawie takiej uchwały.  

Radny Pisniak – w jakiej wysokości mogłyby być udzielane dotacje na podstawie tej 

uchwały. 

Wójt Gminy – jak powiedział pan radca, uchwała  normuje obowiązujące przepisy. Gdyby 

powstała w naszej gminie np.spółka wodna to mamy  podstawę udzielenia dotacji. Wysokość 

dotacji uzależniona jest od celowości, na który ma być przyznana. 

Radny Majtyka -   w jakiej wysokości  spółka wodna mogłaby liczyć na dotacje z gminy. 

Wójt Gminy – jak wcześniej już mówiłem, wysokość dotacji uzależniona jest od celowości, 

na który ma być przyznana. 

Radca prawny – spółki wodne mogą pozyskać również dotacje   z  Wojewódzkiego Zarządu 

Melioracji i Urządzeń Wodnych. 

Radny Szaniec – wysokość udzielonej dotacji przez  WZMiUW zależy od   wpływów składek 

członkowskich. Rozmawiałem z sołtysem z Józefowa, gdzie  ściągalność składek na spółkę 

wodną wynosi 99%.  Otrzymana  dotacja jaką oni otrzymali z Urzędu Marszałkowskiego była 

bardzo wysoka, przekraczała nawet  ich  własne dochody.   

Pani Sołtys Czart – interesuje mnie jakie było zadłużenie byłej spółki wodnej i czy Urząd 

Gminy pokrywał zaległości i w jakiej wysokości. 

Radny Chwaliński – byłem radnym w tym okresie i mogę powiedzieć, że Gmina nie 

pokrywała żadnego zadłużenia spółki. Zaległości jakie spółka miała wobec ZUS / niepłacone 

składki/ zostały umorzone przez  Prezesa ZUS-u. 

 

  

Ponieważ więcej zapytań ani uwag nie było, Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie 

projektu uchwały. 

Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr IV/27/11 w sprawie. określenia trybu 
postępowania o udzielenie dotacji podmiotom niezaliczonym do sektora finansów 
publicznych i nie działających w celu osiągnięcia zysku, na cele publiczne związane z 
realizacja zadań Gminy Mokrsko, sposobu ich rozliczania oraz kontroli wykonywania 
zleconego zadania. 
 
c/  Wystąpienia z wnioskiem o zmianę miejscowości 
 
Głos zabrał  pan Wolny Łukasz – W związku z rozbieżnościami jakie  istnieją między stanem 

faktycznym a stanem prawnym odnośnie nazw i numeracji miejscowości na terenie Gminy w 

ubiegłym roku Rada Gminy podjęła uchwałę  o wystąpienie  z wnioskiem do Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji odnośnie zmiany nazw niektórych miejscowości. Uchwała 

została przesłana do Wojewody, który uznał, że części niektórych zmian nie możemy 

dokonać na podstawie tej ustawy na którą się powołaliśmy. Zwrócił nam wniosek do 

poprawienia. Wniosek został poprawiony i stąd kolejny projekt uchwały. 

 

Opinię  zbiorczą z wspólnego posiedzenia komisji przedstawiła pani Grażyna Grześlak. 
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Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr IV/28/11 c w sprawie wystąpienia z 
wnioskiem o zmianę rodzajów miejscowości. 
 
d/ ustalenie stawki procentowej opłaty adiacenckiej dla właścicieli i 
użytkowników wieczystych z tytułu wzrostu  wartości nieruchomości 
 
Głos zabrał p.Łukasz Wolny. 

Zgodnie z ustawa o gospodarce nieruchomościami właściciele nieruchomości uczestniczą w 

kosztach budowy urządzeń infrastruktury technicznej poprzez wnoszenie na rzec Gminy 

opłaty adiacenckiej. Jest to jedyna przewidziana prawem forma uczestniczenia przez 

właścicieli w kosztach budowy infrastruktury technicznej. 

W związku z planowanymi inwestycjami jak np.  budowa kanalizacji w Krzyworzece, 

budowa dróg   itd. zgodnie z ustawą o gospodarce nieruchomościami Rada Gminy powinna 

podjąć uchwałę , w której określa stawkę procentowa opłaty adiacenckiej obowiązującej na 

terenie Gminy. 

Został przygotowany  w tej sprawie projekt uchwały, który radni otrzymali. 

Przewodniczący Rady – sprawa była omawiana i wyjaśniana  na wspólnym posiedzeniu 

komisji. Radni zostali zapoznani, ale na sesji są sołtysi dlatego proszę Wójta o wyjaśnienie: 

ile dany „Kowalski” będzie musiał zapłacić, jeżeli przy jego posesji zostanie wybudowany 

chodnik, kanalizacja,  droga asfaltowa itd. 

Wójt Gminy  - każda inwestycja związana z wydaniem przez Gminę środków na terenie 

będącej jej własności a dotykających działek sąsiednich może spowodować wzrost wartości 

ich działek. Może to być  budowa drogi, kanalizacji,  wodociągu czy chodnika. 

Zgodnie z uchwałą i ustawą  Gmina powinna   sprawdzić i naliczyć, czy nastapił wzrost 

wartości nieruchomości, a jeżeli  tak,  to obciążyć właściciela nieruchomości sąsiadującej lub 

przez którego działkę przechodzi  inwestycja  opłatą adiacencką. 

Są Gminy w  naszym powiecie np. Wieluń, która podjęła uchwałę  o opłacie adiacenckiej.  

Ustalenie opłaty adiacnckiej powoduje, zróżnicowanie opłaty z tytułu wybudowania urządzeń 

intrastruktury  technicznej.  Ktoś może zapłacić  od swojej działki 500 zł, inny 1000 zł, a 

jeszcze ktoś inny  jeszcze  więcej. Wydawać może  się to sprawą kontrowersyjną. 

Podjęcie uchwały o opłacie adiacennckiej jest istotne dla Gminy, jeżeli chcemy  aby był jakiś 

wkład mieszkańców przy budowie urządzeń infrastruktury technicznej. Gmina ma instrument 

który powoduje odzyskanie części pieniędzy związanych z inwestycjami.   

Przy budowie inwestycji  z udziałem Społecznego Komitetu nie wszyscy chcą zgodni  

wpłacić ustaloną kwotę. 

Pragnę zaznaczyć, że nie zawsze koszty związane z wyliczeniem opłaty adiacenckiej 

zrównoważą dochody z tytułu  wpłat  z tego tytułu. 

 

Opinię zbiorczą z wspólnego posiedzenia Komisji przedstawiła pani Grażyna Grześlak, 

przewodnicząca Komisji 

Przewodniczący Rady poprosił Komisję Uchwał i Wniosków o przedstawienie projektu 

uchwały. 

Za uchwałą nie głosował żaden radny, 3 radnych wstrzymało się od głosu, przeciw było 10 

radnych. 

 Rada Gminie nie podjęła uchwały w sprawie  ustalenia stawki procentowej opłaty 
adiacenckiej dla właścicieli i użytkowników wieczystych z tytułu wzrostu  wartości 
nieruchomości. 
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P u n k t  9 
 

Uchwalenie planu pracy Rady 
oraz zatwierdzenie planów pracy komisji na 2011r 

 
 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt planu pracy Rady Gminy na 2011 i następnie 

poprosił Przewodniczących poszczególnych komisji o przedstawienie planów pracy Komisji. 

Dyskusja: 

Przewodniczący Rady -  po objeździe dróg wiosna powinniśmy określić drogi na które należy 

opracować projekty. 

Radny Bil – nie byłbym za tym aby robić duzo projektów na drogi. Co z tego, że będzie 10 

projektów, zapłacimy duże pieniądze za ich wykonanie, a nie będzie realizacji. 

Wójt Gminy – drogi, które Państwo zaproponujecie będą różne. Jedna droga może kosztować 

200 tys.zł, a inna 1 mln zł. 

Część dróg zaproponowanych przez radnych czy mieszkańców nie koniecznie zgadzać się 

będzie  z naszą wizja dot. mapy drogowej. Co ma być priorytetem , czy drogi zaproponowane 

przez UG, czy przez mieszkańców. 

Projekt na drogę jest ważny 3 lata. Jeżeli mamy projekty, wiemy jakie są koszty. Łatwiej nam 

jest decydować, która drogę wybrać. Jestem za wykonaniem więcej niż 1 projektu. Dobrze 

byłoby mieć nawet 5 projektów . Sprawa jest do dyskusji. 

Przewodniczący Rady – proponowałbym wykonanie  1 projektu na drogę z każdej 

miejscowości. Projekty powinny współgrać z mapą drogową opracowaną przez Związek 

Gmin ZW. W ramach Związku Gmin ZW ma być  składany wspólny wniosek na drogi. 

Wójt Gminy – staramy się jak najwięcej pozyskać środków zewnętrznych. W Gminie mamy 

różne drogi. Są  np. łączące 2 drogi powiatowe lub łączące drogę gminną z drogą powiatową 

itd.  Mając kilka projektów, możemy dopasować wniosek do danego programu. 

Obecnie możemy złożyć wniosek na 2 drogi tj.przez Jankus i drogę Słupsko-Piaski. 

Radny Chwaliński -  proponowałbym aby na komisjach   były przedstawione wnioski rad 

sołeckich do budżetu na rok następny, przed jego uchwaleniem. 

 

Ponieważ więcej głosów w dyskusji  nie było, Przewodniczący Rady poprosił Komisje 

Uchwał i Wniosków o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr IV/29/11 w sprawie uchwalenia planu 
pracy rady Gminy oraz zatwierdzenia planów pracy Komisji na 2011r 
 

 
P u n k t  10 

 
Zasady budowy i finansowania przydomowych  

oczyszczalni ścieków w gminie Mokrsko 
 

Głos zabrał pan Tadeusz Kik – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska w UG. 

Opracowane są projekty techniczne budowy przydomowych oczyszczalni ścieków w terenach 

gdzie nie przewiduje się kanalizacji. W materiałach jakie otrzymali radni są wymienione 

miejscowości z podaniem numeru domu i działki gdzie planowane są przydomowe 

oczyszczalnie  ścieków. Koszt budowy przydomowej oczyszczalni ścieków kształtuje się od 

14-19 tys.zł. Łączna kwota budowy oczyszczlni przydomowych w gminie wynosi 1.695 
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tys.zł. Jest to wartość kosztorysowa. Po przetargu kwota może być niższa o ok.10%. Jest 

prośba do radnych,  o  ustalenie  kwoty jaka będzie dofinansowana z budżetu gminy. Są dwie 

propozycje sfinansowania inwestycji. 

I sposób: 

- budżet gminy – 22% 

- wpłata odbiorcy – 25% 

- PROW – 53% 

II sposób: 

- wpłata odbiorcy ,  ryczałt  od 2 - 3 tys.zł. 

- PROW – 53% 

- budżet gminy – pozostała kwota. 

Wybudowane urządzenia przydomowej oczyszczalni ścieków stanowić będą własność 

Gminy, od daty odbioru technicznego. Po upływie 7 lat urządzenia zostaną przekazane 

nieodpłatnie odbiorcy/ właścicielowi działki/. Koszty eksploatacji urządzeń przydomowej 

oczyszczalni ścieków od daty odbioru technicznego pokrywa odbiorca. 

Dyskusja: 

Radna Gładysz – czym jest uwarunkowane zróżnicowanie kosztów. 

Pan Kik –  uzależnione jest od ilości mieszkańców, która będzie obsługiwała  oczyszczalnia 

oraz uwarunkowań rzeźby terenu. W niektórych miejscach musza być budowane 

przepompownie. Ponadto wpływ na koszty ma  odległość  oczyszczalni  od domu. 

Oczyszczalnie są zaprojektowane dla 1 domu. 

Przewodniczący Rady – w wykazie jaki otrzymali radni na Lasku przewidziana jest tylko 1 

oczyszczalnia ścieków. 

Pan Kik – na Lasku są planowane 2 oczyszczalnie przydomowe.  

Przewodniczący Rady -  co z pozostałymi gospodarstwami na Lasku. 

Wójt Gminy  -  Inwestycja „budowa oczyszczalni przydomowych” została opracowana na 

tzw. zgłoszenie. Wszystkie urządzenia musiały się zmieścić na terenie własnej działki. Na 

Lasku zabudowana jest bardzo gęsta. Działki są wąskie co uniemożliwia rozprowadzenie 

systemu drenażowego. Poza tym Lasek należy do miejsc, gdzie ze względu na 

uwarunkowania geologiczno-hydrologiczne nie zasadne jest budowanie oczyszczalni 

przydomowych, gdyż poziom wód gruntowych jest zbyt wysoki, teren jest zwałowy, 

gliniasty. 

Z uwagi na czynniki, o których mówiłem, na Lasku najlepiej byłoby budować szczelne 

szamba. Problem polega na tym, że ustawa o finansach publicznych nie  pozwala nam 

sponsorować budowę tych urządzeń. 

 Jeśli chodzi o udział  mieszkańców w kosztach budowy przydomowych oczyszczalni 

ścieków,   to uważam  , że kwota zaproponowana dzisiaj powinna odnosić  się  również do 

wpłat mieszkańców przy budowie kanalizacji przez Komitety Społeczne. Scieki powinny 

kosztować w całej gminie jednakowo. 

Radna Grześlak – czy wszyscy mieszkańcy, którzy sa na wykazie zgodzili się na budowę 

oczyszczalni przydomowych? 

Pan Kik  - tak, od wszystkich  właścicieli działek mamy zgody. 

Radna Grześlak – mamy zdecydować o odpłatności mieszkańców przy budowie oczyszczalni 

przydomowej. Ja byłabym za  obciążeniem ryczałtowym 

Radny Braliński – ja również jestem za ryczałtowanym uregulowaniem.  

Przewodniczący Rady – rozmawiałem z mieszkańcami Lasku. Wnioskowali aby wybudować 

jedną oczyszczalnie dla wszystkich lub jeden wspólny zbiornik. Są nawet skłonni przekazać 

działkę pod budowę. Musimy rozwiązać problem w jakiś sposób. 

Wójt Gminy – jeśli nasza oczyszczalnia ścieków będzie w stanie przyjąć ścieki dowożone, to 

wtedy można się zastanowić czy opłaca się mieć oczyszczalnię przydomową czy  zbiornik 
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szczelny i ścieki wywożone przez Gminę. Dzisiaj koszty za wywóz  ścieków beczkowozem i 

płynące kolektorem są prawie takie same. 

radny Piśniak – czy  w Mokrsku na Woli za posesją p.Krystkowskich przewiduje się domowe 

oczyszczalnie czy szamba. 

Wójt Gminy – zgodnie z opracowana aglomeracja są tam przewidziane oczyszczalnie 

przydomowe. 

Radny Szkudlarek -  w Komornikach na Kolonii jest więcej zabudowań niż jest w wykazie 

oczyszczalni przydomowych. Podobnie jak radny Braliński i radna Grześlak jest za 

ryczałtowa opłatą. 

Wójt Gminy  - uwzględnione są gospodarstwa, których właściciele wyrazili zgodę na budowę 

przydomowych oczyszczalni. 

Ustalając wysokość opłaty ryczałtowej chciałbym zwrócić uwagę, że im większy jest wkład 

mieszkańców, tym mniej  Gminę kosztuje  inwestycja, a równocześnie daje  możliwość 

sfinansowania kolejnych inwestycji 

Radna Gładysz  -  ja proponuję przyjąć opłatę ryczałtową w wysokości 2,5 tys.zł. 

Przewodniczący Rady  -  w pismach przesłanych do mieszkańców była podana kwota od 2-3 

tys.zł zł. 

Radny Braliński – ja proponuje utrzymać stawkę 2.250 zł jaką płacili mieszkańcy Mokrska 

przy budowie kanalizacji. 

Radny Szkudlarek – popieram radnego Bralińskiego. 

 

Ponieważ innych propozycji nie było, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie: 

Kto jest za I sposobem sfinansowania budowy oczyszczalni przydomowych tj. 22 % budżet 

gminy, wpłata odbiorczy 25%, PROW 53%. 

 

Za I  sposobem  finansowania inwestycji nie głosował żaden radny, przeciw było 12 radnych i 

1 radny wstrzymał się od głosu. 

Radni opowiedzieli się za II sposobem finansowania  budowy przydomowych 
oczyszczalni ścieków.  

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie wysokość stawki ryczałtowej, tj 

propozycję radnej Gładysz – 2,5 tys.zł i radnego Bralińskiego w wysokości 2.250 zł.   

Za stawką 2,5 tys.zł głosował 1 radny, przeciw było 12 radnych , wstrzymujących głosów nie 

było. 

 Wobec takiego wyniku głosowania Przewodniczący Rady stwierdził iż radni 
opowiedzieli się za opłatą ryczałtowa w wysokości  2.250 zł. 
 

 

P u n k t  11 

 

Zapytania, interpelacje i wolne wnioski 

 

 

 

Pani Sekretarz Gminy – przedstawiła informację o realizacji wniosków oraz interpelacji 

zgłoszonych na poprzedniej sesji. 

Do przedstawionej informacji uwag nie było. 

 

Na dzisiejszej sesji zostały zgłoszone następujące interpelacje i wnioski: 
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Radna Strózik 

- trzeba coś zrobić z kioskiem, który znajduje się na przystanku PKS w Krzyworzece. Kiosk 

jest zdewastowany. Są nawet wyciągnięte kraty z zawiasów. Uważam, że należy  go 

zabezpieczyć lub rozebrać. 

- oznaczyć  należy drogę , która biegnie  od Górali w stronę pani sołtys Strózik /pierwszy 

łącznik, który dochodzi do Krajkowa/, gdyż nie wiadomo, że  jest droga. Dawniej znak był.  

- posypywanie piachem  drogi  Krzyworzeka-Turów w okresie zimy. Droga jest śliska. Ludzie 

posypują drogę popiołem, w którym znajdują się różne ostre materiały/gwoździe/ . 

Radny Piśniak -  składam wniosek aby od kolejnej sesji Rady Gminy wprowadzić imienne  

głosowania  dotyczące podejmowanych uchwał. 

Na  spotkaniu   pani , która szkoliła radnym mówiła, że jest taka możliwość. Wydaje mi się, 

że nie będzie to zbyt dużym utrudnieniem w prowadzeniu sesji. Chciałbym również aby  

informacja jak radni głosowali była udostępniona w internecie. 

Pani Sekretarz –  głosowanie imienne nie jest możliwe od następnej sesji. Na następną sesję 

możemy przygotować projekt uchwały dotyczący zmian statutu Gminy. Uchwała wchodzi w 

życie w ciągu 14 dni od jego opublikowania w Dzienniku Urzędowym. 

Radny Szaniec   

1/w imieniu mieszkańców Kocilewa zwrócił się z wnioskiem,: 

   - aby w przyszłości postawić płotki na polach zabezpieczające przed  zasypywaniem drogi 

     śniegiem.  Mieszkańcy mogą wskazać miejsca, które  są najbardziej narażone na 

     zasypywanie.  

  - odwodnienia drogi na Kocilewie odchodzącej od drogi Morzykobyła-Ożarów / wykopanie 

     rowu/. Szczególnie zalewana jest droga koło p.Paluszczaka. Pola są wyżej niż droga i 

     woda   spływa na drogę. 

2/ Ponadto ponowił  interpelację w sprawie założenia  oświetlenia ulicznego oraz budowy 

    wiaty przystankowej  na Morzykobyle. 

    Zaproponował również aby wystąpić w tej sprawie z pismem do Wójta Gminy Pątnów w 

    sprawie partycypacji w kosztach budowy. 

    W tej sprawie byłem z  sołtysem Józefowa  p.Gońdą u pana Wójta z Pątnowa, który 

     wyraził  się że  sprawę poprze. 

3/Nawiązał również do udzielonej odpowiedzi przez Powiatowy Zarząd Dróg  na interpelację 

   odnośnie usunięcia zalegającego lodu z drogi powiatowej w Ożarowie na początku wsi. 

   Zdaniem radnego woda gdzieś wybija, gdyż woda bez przerwy płynie i zamarza. Być może 

   uszkodzone są dreny lub pęknięta rura  wodociągowa. Należałoby sprawdzić i ustalić 

   przyczynę w celu wyeliminowania spływu  wody z drogi gminnej /Ożarów-Brzeziny / na 

   drogę powiatową.  

4/ w imieniu mieszkańców Słonin zwrócił sie z wnioskiem o założenie barierek na  rzece 

    Ożarce. Nasyp jest b.wysoki , 7 m od lustra wody.  Istnieje duże zagrożenie. 

5/ ponowił interpelacje w sprawie drogi do Wierzbia. Mieszkańcy Krzyworzeki i Ożarowa 

    jeżdżą tą drogą do pracy do Praszki.  

    Na  Przeglądzie Kolęd w Ożarowie był pan  Wicestarosta z Olesna. Poprosiłem go  i 

   wspólnie pojechaliśmy zobaczyć  drogę. 

   Przy drodze rosną stare topole. Pod naporem śniegu gałęzie się łamią i  spadają jedne na 

   drugie. Podcięcie gałęzi nic nie dało. Może dojść do wypadku. 

   Wnioskuję o wycięcie starych drzew, wykopanie rowu odwadniającego oraz ustawienie na 

    polach płotków zabezpieczających przed śniegiem. Rów jest zarośnięty, nie ma drożnych 

   przepustów. Pola po stronie zachodniej  są wyżej niż droga. Woda spływa na drogę i 

   przelewa się z lewej strony na prawą. Stan tej drogi jest jeszcze należyty. Jeżeli nie będzie 

   rowów nawierzchnia drogi zostanie zniszczona. 
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  W ub.roku  zimą droga była tak zatarasowana  przez gałęzie , że straż z Ożarowa i Kowali 

   musiała przyjechać i pół dnia usuwała gałęzie.  

Radny Majtyka – ja też rozmawiałem o tej drodze z p. Wicestarostą Olesna  Wyraził opinię 

aby Urząd Gminy wystąpił z pismem by powiat oleski zlecił odśnieżanie tej drogi gminie lub 

RDP z Wielunia. 

Radna Gładysz – sprawa rozbija się o pieniądze. Słyszałem opinię naszego Starosty, że  

Starostwo Powiatowe w Oleśnie zbyt długo nie przekazuje środków  pomimo obciążenia    ich 

notą za odśnieżanie. 

Radny Szaniec – jest to jedyna droga powiatu oleskiego łącząca Wierzbie z Ożarowem.   Pług 

musi przyjechać z Praszki  aby tą drogę odśnieżyć.  Droga główna Wieluń –Praszka    jest 

drogą krajową i odśnieżana jest przez inną firmę.  

Była umowa pomiędzy Starostą  Wieluńskim i Oleskim w sprawie odśnieżania tej drogi.    

Starosta Oleski uznał, że dla nich jest to za drogo i nie chciał zapłacić. 

Radny Pietras -   nawiązał do wypowiedzi radnego Szańca  i wnioskował o zebranie lodu 

sprzętem gminnym z drogi powiatowej przy wjeździe do Ożarowa. Jest znowu 

niebezpiecznie. Warstwa lodu ma   już ok.15 cm. Sytuacja powtarza się notorycznie gdy są  

przymrozki.  

Radna Grześlak  

-   gdzie należy zgłaszać, jeżeli ktoś chciałby nowy kosz na śmieci ? 

- czy i kiedy będzie uaktualniany plan zagospodarowania przestrzennego? 

Wójt Gminy 

 - Jest osoba   z Firmy Eko-Region  odpowiedzialna za nasz teren. Jeżeli ktoś do nas zadzwoni 

numer podamy. 

- w budżecie gminy na rok 2011 przeznaczyliśmy 150 tys.zł na zmianę  w planie. Ta kwota 

jest pomniejszona o kwotę  dotyczącą  map, które należy  przygotować. Zmiana planu 

obejmowałaby w większości obszary pod elektrownie wiatrowe, obszar uprzemysłowiony i 

grunty, które nas interesują / pojedyncze działki/ . Mapy mogą kosztować około 50-70 tys.zł.  

Zostaną przygotowane  przez  geodetów, którym zleci firma „wiatrowa”.  Będziemy mogli 

kupić je za nieduże pieniądze.  

Proces związany ze zmianą planu nie będzie krótki. Może trwać od 6 m-cy do 1 roku   od 

ogłoszenia przetargu. 

Radny Majtyka – pan Wójt z Przewodniczącym Komisji Oświaty był na targach sportowych 

w Poznaniu. Przywiózł katalog, który przejrzałem. W tym katalogu są hale sportowe, które 

mogą powstać przy szkołach. Gdyby taka hala powstała przy szkole w Komornikach, 

Krzyworzece  czy Ożarowie rozwiązane byłyby problemy lokalowe. 

Czy  jest nadzieja  na ich powstanie u nas? 

Wójt Gminy - Jeździmy na targi dotyczące budownictwa i ochrony środowiska. W pawilonie 

w którym mieściły się firmy dotyczące sportu było wiele  rzeczy  w zakresie muraw, 

technologii, sprzętu itd/. Była między innymi firma, która  zaoferowała  koncepcje budowy 

dosyć tanich hal spełniających wymogi Ministerstwa Kultury i Sportu / tj. 12m  x 24m pow. 

do gry/. Wybudowanie takiego obiektu to kwota ok. 1,5 – 1,6 mln zł brutto, łącznie z 

zapleczem socjalnym tj. 2 szatnie dla dziewcząt i chłopców, 2 toalety, pokój dla trenera/. 

Uważam, że jest to ciekawa oferta. Wynika ona z przyjętej technologii budowy. Nie ma 

konstrukcji metalowej dachu, jest drewniana. Nie ma stropów lanych.. Konstrukcja jest lekka 

oparta na papie i styropianie. 

Przedstawiciele z tej firmy byli u nas we wtorek, byliśmy w szkole w Komornikach, 

Ożarowie i Krzyworzece. Panowie otrzymali mapy, widzieli budynki, zrobili zdjęcia i mają 

przedstawić nam koncepcję, co można byłoby na tym terenie zrobić, jak dostosować budynki. 
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W przypadku Komornik i Krzyworzeki chcieliśmy aby  z zaplecza przy hali  mogły również 

korzystać LZS-y, gdyż  szkoły znajdują się w sąsiedztwie boisk, na których grają członkowie 

klubów sportowych. 

Gdy otrzymamy koncepcję budowy i  kosztorysy, będziemy mogli dyskutować nad tematem. 

Firma zaproponowała również sfinansowanie budowy  na zasadach partnerstwa publiczno-

prywatnego. Inwestycja wówczas nie wchodzi w zadłużenie gminy. 

Koszt projektu 1 hali wynosi ok.50-60 tys.zł. Na budowę hali o wym. 12m x 24m zgodnej z 

wytycznymi Ministerstwa  Kultury i Sportu możemy otrzymać dofinansowanie, ale nie 

koniecznie , do 33% .  

Firma stara się stworzyć projekt pod wykonawstwo. Jest również zainteresowana budową 

takich hal. 

Po wybudowaniu hal  powstaną dodatkowe sale, rozwiązane zostałyby  problemy lokalowe. 

  

 Odpowiadając na pytanie radnego Szkudlarka: ile kosztowała inwestycja w 

Komornikach:  koszt całej inwestycji wynosi 792 tys.zł,  w tym  30 tys.zł koszt projektu  z 

mapami. Gmina otrzymała dofinansowanie w wysokości 480 tys. zł. 

 

Następnie pan Wójt zwrócił się z prośbą do radnych i sołtysów aby zaapelowali do 

mieszkańców o liczny udział w zebraniach wiejskich. Gdy będzie  omawiana sprawa spółki 

wodnej należy wybrać delegatów z każdego sołectwa na ogólny zjazd spółkowy. 

Radna Gładysz -  w Gminie Wieluń działa Spółka Wodna. Czy spełnia swoją rolę. Pan Wójt 

mieszka na tym terenie , dlatego chciałabym się coś dowiedzieć. 

Wójt Gminy – w Wieluniu spółka działa i być może działa dlatego , że osobą, która  dba aby 

działalność była jest pan Soforek, który ma firmę, która staruje w przetargach dot. 

czyszczenie rowów.  Spółka organizacyjnie działa , boryka się jednak w problemami 

szczególnie finansowymi.  

Spółka prowadzi prace za  środki pochodzące ze składek  plus ewentualne pozyskane dotacje. 

W gminie Wieluń stawka od 1 ha zmeliorowanego wynosi 14 zł. Wyczyszczenie 1mb rowu 

kosztuje 10 zł bez wywozu ziemi.  

Radny Głąb – czy jest zasadne powoływanie spółki ? 

Radna Gładysz – czy jest jakiś inny twór zamiast spółki. Będziemy płacić składki a niewiele 

będzie się działo. Wszystkie cieki wodne są do czyszczenia. Powołanie spółki, która będzie 

działać firtualnie jest bez sensu. 

Wójt Gminy  - jeżeli ktoś się podejmie być w spółce we władzach, to zgodnie z przepisami  

powinny być zbierane składki i przeznaczane na zadania statutowe.  

Ja osobiście jestem za tym aby zadanie związane z melioracjami szczegółowymi było 

zadaniem własnym, a najlepiej zleconym gminie. Każdy kto ma  jakiekolwiek grunty płaciłby 

określoną kwotę, którą dysponowałaby Gmina. 

Nie możemy czekać aby  woda nas dalej zalewała. Może czas zacząć coś zrobić. Spółkę 

można zawsze zlikwidować. Mieliśmy 7 lat suchych , a obecnie   wydaje się, że będzie 7 lat 

mokrych. 

Radny Majtyka – coraz gorzej działa melioracja, rowy są nieczyszczone i   będzie coraz 

gorzej. 

Radny Szkudlarek –  uważam, że powinniśmy skorzystać  z dofinansowania jakie są do 

spółek.  

Radny Głąb -  Mamy powołać spółki wodne. Czy spółka ma za zadanie zebrać składki i 

pozyskiwać środki czy jeszcze coś więcej. Czy spółka zatrudnia ludzi, czy ogłasza przetarg i 

wynajmuje firmę. W Wieluniu spółka działa bo we władzach jest osoba, która ma firmę, która 

czyści rowy.  Kto będzie decydował, gdzie w pierwszej kolejności należy  robić. Jak ma 

działać spółka. 
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Radny Szaniec – nie musi być to gminna spółka wodna. Może być  spółka sołecka., której 

zarząd decyduje gdzie i co robić. Są firmy, które zajmują się czyszczeniem rowów czy 

usuwaniem awarii  dren na polu. Spółka ma za zadanie konserwację urządzeń melioracyjnych 

i czyszczenie rowów. 

Radny Szkudlarek – najlepiej byłoby powołać spółkę gminną. Jedna obsługa, jeden zarząd. 

Poza tym ukształtowanie terenu jest takie, że np.  woda z Ożarowa spada do Komornik i dalej 

do Mokrska.  Wydaje mi się, że gdzie najbardziej wybija woda tam trzeba wchodzić z 

robotami i konserwować. 

Radny Głąb – rozumiem, że spółki wodne powstają z chętnych osób  i nie każdy mieszkaniec 

będzie do niej należał 

Przewodniczący Rady – z chwilą powstania spółki wodnej z mocy ustawy każdy mieszkaniec 

jest zobowiązany do zapłacenia składki. 

Pani  sołtys Czart -  płaciłam cały czas na  Gminną Spółkę Wodną w Mokrsku. Jak zwróciłam 

się o wyczyszczenie rowu i powiedziałam, że będę płacić składki ale żądam wyczyszczenia 

kanału , to wówczas Urząd Gminy postanowił nie pobierać składki i spółka została 

zlikwidowana. / mam 2 segregatory pism  skierowanych do Urzędu Gminy w tej sprawie/. 

Jeżeli ma powstać  spółka i działać jak poprzednia, to lepiej aby jej nie było. 

Radny Szaniec -  jeśli mówimy o spółkach, to ja proponowałbym aby pobierana była składka 

z ha fizycznego a nie zmeliorowanego. Podam przykład Ożarowa,  woda z podwórek spływa 

na drogę i następnie do kanału i go zamula. Mieszkańcy, którzy nie mają  ziemi nie będą 

płacić i się śmieją.   

Radny Szkudlarek – aby dobrze funkcjonowała spółka składki powinny być naliczane  od ha 

fizycznego. 

Radny Szaniec – jeżeli składki będą od hektara fizycznego nie potrzebne będą repartycje.  

Radny Chwaliński – mieszkańcy Zmyślonej pytają się co dalej z rowami po północnej stronie 

drogi. Czy będzie rów czy   chodnik. 

Wójt Gminy – należy wybrać wersję: 

 -czy dążymy aby wykopać rów . Wówczas Gmina powinna wystąpić z Inicjatywą 

samorządową 

- czy ma być rów kryty i założony chodnik. 

Radny Szkudlarek –  szczególnie chodzi o mieszkańców „Sadzawek”, ponieważ woda wlewa 

się na podwórka. Mieszkańcy zgłaszali  w pierwszej kolejności wykopanie rowu a później 

być może przykrycie i położenie chodnika. 

 

 

 

P u n k t  12 

 

Zamknięcie obrad sesji 

 

Przewodniczący Rady stwierdził wyczerpanie się porządku obrad sesji, podziękował 

wszystkim za udział i następnie zamknął IV sesję Rady Gminy. 

 

Na dzisiejszej sesji zostały podjęte uchwały stanowiące integralną część protokółu: 

 

Lp. Nr uchwały W sprawie: 

 

1. IV/24/11 Uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mokrsko na 

lata 2011-2018 

2. IV/25/11 Uchwalenia budżetu gminy na 2011r 
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3. IV/26/11 Ustanowienia pomników przyrody na terenie Gminy Mokrsko 

4. IV/27/11 Określenia trybu postępowania o udzielenie dotacji podmiotom 

niezaliczonym do sektora finansów publicznych i nie działających w 

celu osiągnięcia zysku, na cele publiczne związane z realizacja zdań 

Gminy Mokrsko, sposobu ich rozliczania oraz kontroli wykonywania 

zleconego zadania 

5. IV/28/11 Zmiany nazw miejscowości 

6. IV/29/11 Uchwalenia planu pracy Rady Gminy oraz zatwierdzenia planów 

pracy Komisji na 2011r 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 25 

Na powyższym protokół zakończono i podpisano.- 

 

Protokółowała       Przewodniczący Rady Gminy 

 

Ewa Jędrzejak                                                                 Grzegorz Majtyka 

 

 

Protokół niniejszy obejmuje: 

1.Streszczenie przebiegu obrad od nr stron 1 do 23 

 

 

 


